
I anledning af det nylige folketingsvalg og sandsynlige rekonstruktion af fordeling af resort-
områder til respektive ministerier henvender jeg mig herved med et forslag. 

Som lægeligt medlem 2010-2018 af Det Psykiatriske Patientklagenævn (PKN) har jeg gjort nogle 
dystre erfaringer. 

Indtil 2015 fungerede PKN optimalt som placeret i Statsforvaltningen under ledelse af tidligere 
kontorchef i Statsministeriet, kommitteret Henning Lund Sørensen. 

Ved regeringsdannelsen i 2015 besluttedes det at oprette Nævnenes Hus (under 
Erhvervsministeriet) i Viborg, hvortil man henviste en lang række forskellige klagenævn, fx Miljø- 
og Fødevareklagenævnet, Center for Klageløsning og Forbrugerklagenævn, osv. 
osv......https://naevneneshus.dk/om-os/godkendte-ankenaevn/ 

Uvist hvorfor blev PKN betragtet som endnu et klagenævn, der skulle høre til her. 

Så det endte med, at alle PKN-medlemmer blev indkaldt til møde i Viborg, hvor vi af direktøren 
(Christian Lützen) fik at vide, at nu skulle PKN i Danmark blive bedst i Europa. Gid det var så vel. 

Derefter begyndte en langsom nedsmeltning af PKN, bl.a. endende med, at den meget indsigtsfulde 
leder, Henning Lund Sørensen, blev opsagt af Christian Lützen i 2018. 

PKN bør høre til i Styrelsen for Patientsikkerhed efter en ny resortfordeling. 

Venlig hilsen 

Nils Engelbrecht 

28. juni 2019 
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